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Készült: Győrött, a Győr-Moson-Sopron Vármegye Közgyűlése 2023. október 30-án tartott
üléséről.

Az ülés kezdődött: 14.00 órakor, véget ért 15.40 órakor

Jelen vannak:
Ábrahám Tivadar, Bognár Sándor, Csorba Dezső, Hámori György, Ivanics Ferenc, dr. Jávor
Miklós, Király Patrik, Dr. Kosztyi János Gergely, Major András, Mák Ferenc, Méri Attila,
Mecséri Szabolcs, Molnár Rita Noémi, Németh Zoltán, Paduts László, Szabó Dávid, Szabó
Zoltán, Szabó-Szilágyi Gabriella, Valiczkó Mihály.

Részt vesznek mé a köz űlésen:

Fogarasi Zoltán, az Országos Mentöszolgálat Nyugat-Dunántúli Regionális Mentőszervezete
vezetö mentötisztje, a Győr-Moson-Sopron Vármegyei Önkormányzati Hivatal munkatársai, a
sajtó képviselői és érdeklődők.

Németh Zoltán a köz űlés elnöke
Nagyon sok szeretettel köszöntök mindenkit. Köszönöm, hogy a november 17-éről előrehozott
közgyűlésen is ilyen szép számban jelen vagyunk. Mielőtt a közgyűlést megkezdeném,
szeretném, hogyha dr. Gulyás Zoltán emlékének egyperces néma felállással adóznánk. Dr.
Gulyás Zoltán 24 éven keresztül volt képviselö, többféle bizottságban is tevékenykedett,
tizenhat évig bizottsági elnökként szolgálta a közösségünket. Ugyhogy kérem, hogy az
emlékére egy perces mai felállással adózzunk.

Egy perces néma felállás.

Németh Zoltán a köz űlés elnöke
Gulyás Zoltán búcsúztatására ma a premontrei apátságban 18 órakor kerül sor a temetésre
pedig kedden 16 órakor a soproni evangélikus temetőkben, hogyha valaki részt kíván venni,
akkor ezek az idöpontok, és még Szabó-Szilágyi Gabriella képviselö tud bövebb infonnációt
adni az eseményekröl.

A közgyűlésen 19 képviselö vanjelen. Dr. Pető Péter alelnök úr és Horváth Tibor képviselő úr
jelezte elözetesen távolmaradását. Az ülés határozatképes, ezennel az ülést megnyitom
Kérdezem a képviselötársaimat, hogy az üléssel, a napirendekkel kapcsolatban van-e valakinek
kérdése, javaslata. Nem látok bejelentkezést, akkor kérem, hogy szavazzunk az elözetesen
kiküldött napirendröl.

A közgyűlés 19 igen, egyhangú szavazattal a következő napirendet fogadta el:

1. Tájékoztató az Országos Mentőszolgálat Nyugat-Dunántúli Regionális Mentőszervezete
tevékenységéről, fejlesztéseiröl és az új ügyeleti rendszer tapasztalatairól.
Elöadó: Fogarasi Zoltán vezetö mentőtiszt



2. Állami tulajdonú utak átvétele.
Előadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

3. Fertőd város területrendezési kérelme.
Előadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

4. Megállapodás megkötése a(z) MBH Bankkal.
Előadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

5. Az RDV ETTáltal elnyert Kisprojekt Alap pályázathoz önerö biztosítása.
Elöadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

6. A Györ-Moson-Sopron Vármegyei Területi Választási Bizottság tagjainak és póttagjainak
megválasztása.
Előadó: dr. Malomsoki Istvánjegyző

7. Alapítvány támogatása.
Elöadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

8. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és tájékoztató az átmházott
hatáskörben hozott döntésekről.

Előadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

9. Interpellációk, kérdések.

10. Egyebek.

1. na irendi ont
Tá'ékoztató az Orszá os Mentőszol álat N u at-Dunántúli Re ionális Mentőszervezete
tevéken sé éről fe'lesztéseiről és az ú' ü eleti rendszer ta asztalatairól.
Előadó: Fogarasi Zoltán vezető mentőtiszt

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Köszöntöm sok szeretettel Fogarasi Zoltán vezetö mentőtisztet, a regionális mentöszolgálatnak
a vezetőjét, és át is adnám neki a szót, kérem, hogy tajékoztasson bennünket sok-sokjó hírről.

Fo arasi Zoltán vezető mentőtiszt

Köszönöm szépen. Tisztelt elnök úr, tisztelt közgyűlés! Elöször is köszönöm szépen a
meghívást. Megpróbálom röviden, tömören elmondani, hogy hogyan is állunk, mert igazság
szerint a régió az Vas megyét és Zala megyét is érinti. En igazából Győr-Moson-Sopron
vármegyének vagyok a vezetö mentőtisztje, de szóban megpróbálom elmondani, hogy az
ügyelet hogy fog indulni a másik két megyében.
Elöször is szeretném elmondani, hogy 75 évesek vagyunk, 75 éves az Országos Mentöszolgálat,
1948 május 10-ével államosították az elödöket, a Budapesti Önkéntes Mentöegyesületet és a
VV Országos Mentőegyesületet, vagyis a Városok, Vármegyék Egyesületét, majd ezt követöen
48-ban megalakult az Állami Mentöszolgálat, és hát most idén 75 évesek lettünk.
Nem tudom, hogy ki mermyire ismeri a múltat, de 1928. május 28-án alakult meg a Győri
Mentöszolgálat, ami a tűzoltók laktanyájából indult annak idején. Ahogy ezt látják a képen,
lovas kocsival indult a mentés, ma már szép, gyönyörű sárga mentöautókra cserélődtek. A múlt



és ajövő a képen. Látható, hogy 1992-ben vettük birtokba az akkori munkásőr laktanyát, ami
a Tartsay Vilmos utca 11. alatt található. Jelenleg is a mentöállomásunkat képezi, és még
mindig onnan indulunk, de nem sokáig, mert ha minden igaz, hogyha a Jóisten is megsegít,
akkor november hónapban át tudunk költözni, sőt, át akarunk költözni a Szauter utcai új
mentőállomásra. A képekenjobb oldalt lehet látni.
2022-es adatokat hoztam önöknek. Győr-Moson-Sopron vármegyében igazság szerint nyolc
mentőállomás és kettő mentési pont működik. Sajnálatos módon a téti mentöállomásból
mentési pont lett, amióta átköltöztettek minket a korábbi helyről. Rajta vagyunk, és ez a
jövőképünk, hogy a téti mentési pontot visszaállítsuk mentöállomásra. Hát ehhez hozzá kell
építeni az adott hivatalhoz garázsokat.
A szervezet létszáma 297, tehát közelít a 300 föhöz. 32 szeryezett mentögépkocsink van. Ebből
10 kiemelt autónk, tehát ahol orvos vagy mentőtiszt dolgozik az autókon. Ebből három darab
mentőorvosi kocsi, abból egy pedig a gyennekmentö orvosi kocsi, ez Györből indul. Egy van
Sopronban, meg egy felnőtt mentöorvosi kocsi szintén Győrböl vonul. A györi telephelyen,
tehát a györi mentőállomáson található a bevetési központunk, tehát az irányítás ott található.
Általában megyénként egy ilyen van és ez a megyeszékhely mentőállomáson van, és mellette
üzemel a betegszállító irányítócsoport.
Nem meglepö és nem elírás, hogy 2022-ben az összes feladatszámunk közel 45 ezer feladat
volt. Azt én nem kívánom egyetlen egy társszeryvel sem összehasonlítani. En azt gondolom,
hogy azért ez sok. Mondhatnám azt is, hogy nem kevés. Ehhez a megtett kilométer 1 millió 690
ezer fölötti, és még a mentés mellett a szabadidős bajtársak 561 olyan rendezvényen vettek
részt, ahova a mentőbiztosítást kérték és igényeltek. Ez legyen akár kulturális, legyen
sportrendezvény.
Ügyelet. Hát, mit mondjak? Finoman. Megkaptuk a feladatszabástjelentem, és végrehajtottuk.
Azt már senki nem nézi, hogy mi áll mögötte, milyen munka és milyen szervezési problémák,
milyen anomáliákkal küzdöttünk meg február, március hónapban. Egy a lényeg, 2022.
december 30-án megjelent a végrehajtási rendelet, és ennek megfelelöen kellett megoldanunk
az előttünk álló nem kis feladatot, minthogy március elsejével elindultunk hat telephellyel a
megyében. Ebböl kettő olyan telephelyük van, ami rövid időtartamú, tehát éjszaka nincsen. Ez
Kapuvár és Pannonhalma. Sopronban, Mosonmagyaróváron, Csomán és Győrben van éjszakai
ügyelet is. A 1830-at gondolom mindenki hallotta, ez a telefonszám, ez a központi telefonszám,
és itt lehet kémi az aktuális ügyeletet. Sajnos az utóbbi hetekben, hónapokban azt hallottuk,
hogy már nem a 112-t hívják, hanem a 1830-at, mert az tuti. Az a legbiztosabb, és akkor ott is
bejelentik a mentési kéréseket.
Ha megnézik, akkor ez a statisztika idén március 1-jétöl egészen október 28-áig lett kigyűjtve,
és hogyha megnézik ezeket a feladatszámokat, akkor ez több mint 30 ezer ellátást jelentett. A
telefonos konzultáció és a telefonos tanácsadás az pedig megközelíti a 9500-at. En azt
gondolom, hogy ez is sok, tehát rengeteg. Bár összehasonlítási alapunk nincsen, hogy március
elötti időszakban hogyan és mi módon működtek az ügyeletek. Mi már úgy is működünk, hogy
a statisztikával alá tudjuk támasztani. A telefonos tanácsadás az hangrögzítőre megy, tehát
vissza lehet hallgatni, bármilyen anomália történik. Hogyha valakinekjó a szeme, akkor végig
tudja pörgetni, hogy a telephelyek melletti számok azok az ellátásos feladatszámok. Ami nem
látszik, Györ felnöttet és Győr gyereket hogyha megnézik, akkor ezt összevetítve az eddig
becsatlakozott megyei számokkal, messze mi vagyunk az elsők.
És sokan kérdezték, hogy hogy lehet, hogy ennyire beteg ez a megye? De miért vamiak ennyi
számok? Miért van ennyi beteg? És akkor erre azt mondtuk, hogy valamilyen szinten egy
működőképes rendszert vettünk át. Voltak ügyeletek, az, hogy hogy működött az egy dolog, de
elmentek oda a betegek. Ott is megkapták az ellátást, valamilyen szintű ellátást, ez nyilván
betegtöl fíiggö. És ezeket tovább vettük át és ugyanúgyjönnek a betegek és keresik az ügyeletet.
A másik ok, hogy elég közel vagyunk akár Szlovákiához, akár Ausztriához. Ezt Pesten nem



tudják. Látva így nem gondoltak bele, hogy nagyon sok a külföldön munkát vállaló ember,
polgártársunk, akik amikor hazajönnek, vagy amikor kimennek, akkor bemennek azért az
ügyeletre, mert ugyanúgy megkapják az ellátást.
Tetszik, nem tetszik, hogyha a KSH adatokat nézik, akkor nem tudják, de a Dunától keletre
élők azok itt dolgoznak. Sőt, továbbmegyek. A szlovákok azok itt dolgoznak, meg itt is laknak.
Rajka, Óvár és kömyéke, ami statisztikailag nemjön ki, de egyébként viszont az ellátásban meg
megemeli a feladatszámokat. Ez mind az ügyeleti, mind pedig a mentösi oldalt is terheli. Hát
ezért van nekünk ilyen és ermyi feladatunk. Legyen az a mentés és legyen az az ügyelet.
A koncepciókat részben elfogadták a minisztériumban, meg a föigazgatóságban. De a rendelet
egyértelműen kimondja - hogyha valakinek van kedve, akkor azt olvassa el -, hogy milyen
humánerőforrást igényel az ügyeleti telephelyeknek a szolgálati ideje. Mi azt tudjuk
végrehajtani, hogy mindenhol, eddig legalábbis mindenhol volt felsőfokú végzettségű orvosi
mentötiszt minden egyes ügyeleten. Sőt, megerősítettük a győri ügyeletet, és ott van egy orvosí
sor, meg egy mentötiszti sor, március óta így van. Hogyha találunk plusz orvosokat, akkor
esetleg hétvégeken be tudnánk indítani a második orvosi sort Győrben.
Amellett, hogy ügyelünk, amellett, hogy vonulunk amellett, hogy mindent is csinálunk, persze
a saját oktatásunkról sem szabad megfeledkezni. Ez a kép már az új mentőállomásnak az
oktatóterme. Itt egyszerre 42 embert tudunk majd leültetni. Itt lehet látni, hogy milyen
képzéseket végeztünk 2022-ben, és terveink szerint jó pár olyan oktatást szeretnénk még
behozni az új mentöállomásra, hogy tökéletesen használni lehessen ezt a gyönyörű épületet, és
azon belül az oktatótermeket. Ez a nagy oktatói és van egy kis gyakorió oktatói helyiségünk,
ahol a skilleket el tudjuk végezni.
Eljött a 2022 január 27-e, és akkor a Modem Városok Programban szereplő projektünk úgy
nézett ki, hogy zöld utat kap. Ezt meg is kaptuk, és nagyon féltünk attól, hogy legyen rá keret
és legyen rá pénzt. Jelentem lett. Emlékszem, hogy 2017 előtt azt mondták, hogy egymilliárd
van erre elbiztosítva. És aztán ez nem annyi lett, mert megemelkedtek az árak, meg a
közbeszerzési ára. Több mint 3 milliárd 700 fölött van a bekerülési költség, pontos összeget
nem tudok és nem is szeretnék mondani. Aztán 2022. március 9-én eléggé pesszimisták voltak
a bajtársaim, de mondtam, hogy az tuti, hogy leteszik az alapkövet, az más kérdés, hogy mikor
kezdődik az építkezés. Az alapkövet azt letettük, és nagyon örültunk neki, hogy legalább az lent
van. Tényleg. Bele is tettünk mindent. Aznapit. Néhány fotó, ahogy az építkezés elindult.
És akkor egy ilyen kis szösszenetet hoztam önöknek. Az a helyzet, hogy megkeresett minket a
polgármester úr, és egyik pillanatról a másikra kérte, hogy akkor szeretné megtekinteni és
megnézni a mentöállomás tervezetet, és természetesen rendelkezésre álltunk és akkor
körbevezettük a polgármester urat a mentöállomáson.
2016-ba, és egy picit visszatérek, mert az egyik ilyen bejátszásnál lehetett látni, hogy a
szaunában ülünk. 2016-ban azt mondták, hogy Zoli nyugodtan merjél nagyot álmodni, aztán
vagy lesz belöle valami, vagy nem. És akkor elkezdtünk azon gondolkozni, hogy akkor hány
évre épül ez a mentöállomás. És úgy gondoltam, hogy ez nem öt év, hanem minimum ötven év.
És akkor azt úgy kéne megszervezni, hogy Győr, bármennyire is szeretnénk vagy nem
szeretnénk, vagy benne élünk, nem élünk, fejlődik, méghozzá nem kicsit, óriási léptekkel
fejlődik, és a lakosság szám is fejlődik, föleg, hogyha megnézzük az agglomerációt. Nagyon
sokan vagyunk már, viszonylag eléggé népes már Győr. És úgy gondoltam, hogy akkor már a
kocsi fejlesztést is be fogom tenni, betesszük a tervezésbe. És akkor betettünk egy konditermet,
akkor betettünk egy szaunát, medence nincsen, hogy legalább a rekreáció, meg egy kicsit a
relaxáció, meg egy kicsit hogyha az ember leteszi a 24 órás szolgálatát, akkor tudjon egy kicsit
lazulni, egy kicsit pihenni. Azt gondolom, hogy ez már a 21. században nem luxus. Lehet, hogy
valakinek luxus, én azt gondolom, hogy nem. És akkor mondtam, hogy akkor én szeretnék egy
24 órás recepciós szolgálatot. Ha valahova elmegyünk valami közdolgot intézni, akkor mindig
belebotlunk egy recepciósba, aki megkérdezi, hogy miben segíthetek. Ez nálunk a



mentőállomáson eddig nem volt, na most akkor legyen. Jelentem lesz. És már be van rendezve
a konditerem is. Várható költözés a reményeim szerint november 20-a. Mi ezt céloztuk meg,
eztjelöltük meg. Kétségtelen, hogy a kivitelezés és a műszaki átadás, az november 30-a, az az
utolsó nap. Én azt kértem, hogy ezt 17. -ével fejezzük be, zárjuk le, mert mi 20-án szeretnénk
költözni. Úgyhogy azt mondták, hogy van ilyen lehetöség, hogy elöteljesítés. Bízom benne,
hogy addigra valóban a kulcsokat át fogják tudni adni, és akkor birtokba vehetjük. Maga az
ünnepélyes átadás az nem rajtunk múlik, hála Istennek. A föigazgatóság dönti el, hogy mikor.
És hát nyilván a meghívottaknak az összeállítását is ők intézik. Nyilván, hogyha segítséget
kémek, akkor természetesen a helyi, illetve a megyei névsort azt el fogjuk küldeni.
Úgyhogy röviden ennyi, és akkor hogyha egy picit megengedik, hogy raboljam az idejüket,
akkor el tudom mondani a régióról, annyi rálátásom van, hogy Zala megye fog indulni most
november 1-jével ügyeleti téren. És hát körbezáródik a kör, december 1-jével meg Vas megye
fog indulni. Innentől kezdve gyakorlatilag ez a régió is, meg hát a Nyugat-Dunántúl minden
megyéje becsatlakozik az ügyeletbe. Ne kérdezzék, hogy hogy fog működni, természetesenjól.
Bízom benne.

Biztos vagyok benne, hogy nekik nem lesz olyan nagy hátrányuk, és problémájuk az induláskor,
hogy nekünk volt. Nagy ellenallásban ütköztünk márciusban, de hát azt gondolom, mindenki
tudja, megoldottuk azt is. Úgyhogy én erre nagyon büszke vagyok, a kollégáimra a
kórházaknak a segítségére, mert tényleg nem volt egyszerű. Ma is elég nehéz úgy elkészíteni a
beosztásokat, hogy mindenhova keniljön orvos, mentötiszt. De mondom, eddig megvoltunk és
meg is leszünk. Úgyhogy várjuk a karácsonyt, mert az még necces lesz, de megoldjuk azt is.
Úgyhogy köszönöm szépen a megtisztelő figyelmüket, hogy meghallgattak. Ha van kérdés,
akkor természetesen megpróbálok rá válaszolni. Köszönöm szépen.

NémethZoltán a köz űlés elnöke

Köszönöm szépen. Foglalj helyet. Biztosan lesz kérdés, hiszen képviselői igény volt, hogy
magáról az ügyeleti rendszerröl beszéljünk itt, és hogy milyenek a tapasztalatok. En először is
szeretnék gratulálni, hogy ilyen jól végzitek a munkátokat, és az lehet, hogy voltak belső
nehézségek, de úgy a betegek szempontjából e tekintetben én semmiféle panaszt nem hallottam.
Tehát ha volt panasz, akkor az inkább a normál háziorvosi alapellátáshoz volt kapcsolódó,
amivel azért vannak gondok, úgyhogy majd lehet, hogy erröl is érdemes lehet egyszer egy ilyen
beszélgetést tartani, de arról, hogy amit ez az átállás hozott és amilyen felfokozott izgalmak
közepette indult el a mi vármegyénkben is az ügyeleti rendszemek az új formában történő
működtetése, ahhoz képest én csak azt tapasztaltam, hogy minthogyha a betegek elégedettebbek
lennének. Ehhez meg nyilván kell az a megfeszített munka, amit a mentöszolgálat végez,
úgyhogy ezért én magam így előzetesen köszönetet mondok, és akkor mielőtt én itt
elmondanám a saját véleményemet, meg én is kérdeznék, akkor megadom a szót dr. Kosztyi
János képviselö úmak.

Dr. Kosz i János ké viselő

Köszönöm szépen, hogy ezzel foglalkozunk. Nagyszerű volt. Nagyon szépen köszönöm, hogy
ilyen őszintén beszélt erröl a helyzetről, ami itt a megyében van az alapellátással, meg az
aÍapellátás ügyeleti feladataival. Én hogyha meg nem haragszik, és tényleg nem az a célom,
hogy ekézzem a rendszert, mert én is ebben dolgozom, és tudom, hogy vannak
gyerekbetegségeik, csak hogy a jelenlevők is az tisztában legyenek azzal, hogy mik azok a
nehézségek, amikkel meg kell küzdeni, és hogy hol lehetnének azok a lehetőségek, ahol az
önkormányzatok, a megyei önkormányzat tudna segíteni azon, hogy egy kicsit másképp
működjön a rendszer. Ha esetleg kicsúsznék az idöböl, akkor Paduts képviselö úmak a 8 percét
is elhasználnám. Hogyha nem nagy probléma, akkor egy kicsit ilyen kérdezz-felelekjelleggel
beszélgetnénk róla, hogy az ügyeleti rendszemek a célja, amiért létrejött, hogyhajól veszem ki



a szerződésből, melyet a kollégáknak kiküldtek, meg a győri bajtársaknak a
megnyilatkozásaiból, az az, hogy egy olyan szubakut ellátás, ahová nem kell szirénázó
mentöautó, nem kell azonnali életveszély elhárítás, hanem olyan apró-cseprő dolgok, amik azért
holnapig vagy másnapig nagyon kellemetlenek lennének, ezért egy háziorvoshoz rendeljük,
illetve azokra az esetekre valóban háziorvosi, illetve a sürgösségi ellátás, hogyha a mentö nem
áll szabadon, akkor kezdje meg az egészségkárosodás megelőzését. Ugye nagy előnye ennek,
hogy rendkívül egységessé yált, egységes protokollok vannak, nincs semmi esetlegesség,
mindenki ugyanúgy jár el. Én azt szeretném kérdezni, hogy ez megvalósult-e, hiszen a
mentöszolgálat nagyon sok helyröl nagyon sokféle kollégát alkalmaz, hol ilyen háttérből
jönnek, hol olyan háttérből vannak a saját embereik, úgyhogy van-e erre vonatkozóan
tapasztalat, hogy ezt sikerült megvalósítani, hogy mindenki ugyanúgy áll minden kérdéshez.

NémethZoltán a köz űlés elnöke
Köszönöm! Csak akkor állítsuk meg az órát, mert arra sajnos nincs lehetöség, hogy más
képviselő idejével gazdálkodjunk, majd valahogy visszaadjuk akkor a szót, tehát akkor adjuk
meg a lehetöséget, hogy a képviselö úr ilyen kérdezz-felelek módon beszél, és akkor utána
mindenki bejelentkezik. Parancsolj!

Fo arasi Zoltán vezető mentőtiszt

Oké. Tehát az egységes eszközök, kocsipark az adott. A háziorvosoknak a tajékoztatóban,
amikor az elhangzott februárban, márciusban, a pápai oryosigazgató pajtás elmondta, hogy
természetesen a mentőszolgálatnál vannak protokollok, egységes eljárásrendek. Ezek mentén
szeretnénk együtt dolgozni. Mi megpróbálunk mindenhol mentőtechnikusokat, tehát ápoló és
gépkocsivezetöt fölültetni az ügyeleti autóra. Kétségtelen, reménytelen módon, hogy a
sürgösségi idöszakban előfordul, hogy olyan mentési feladatokhoz kérjük is küldjük az ügyeleti
autót, amelyet a háziorvosok eddig nem szoktak meg, nagyon ódzkodnak el töle, idegen
számukra. Én azt gondolom, hogy megfelelő hozzáállással, a saját dolgozóink mellett, ma már
az ügyeleti esetkocsi szintű felszerelést kiviszik a helyszínre, akkor már meg tudják kezdeni azt
az alapvető ellátást, amit ök el tudnak kezdeni, amíg meg nem érkezik az ox, vagy egyéb más
jánnűvek, vagy ne adj isten a légi úton érkező segítség. Én azt gondolom, hogy a kommunikáció
az, ami több esetben akadozik. Mi megcsináltuk például Mosonmagyaróváron, hogy a
háziorvosoknak föl lett ajánlva oktatás. Ez már megy hónapok óta, és azt hallom, hogy egészen
jól működik, és elmennek ezekre az előadásokra, gyakoriati képzésekre. Én azt gondolom, hogy
enélkül nehéz az akut ellátásban ritkán szereplö humáneröforrást úgy igénybe venni, hogy az
teljes egészében száz százalékos legyen. Tehát az oktatás az mindenféleképpen szükséges. Es
Györben is, tehát a győri ügyeleten dolgozók is igénylik ezeket az oktatásokat. Ugyhogy
november hónapban Győrben is szervezünk egy ilyen oktatást, illetöleg hogyha lesz igény a
többi telephelyen dolgozó házioryosoknak, akkor természetesen abszolút nyitottak vagyunk,
tehát ez már különböző fómmokon elhangzott, hogy nincs akadály, tehát részünkről nincs
akadály.

Dr. Kosz i János ké viselő

Nagyon szépen köszönöm a válaszát. Annyit szeretnék esetleg ezt így ámyalva, hogy valóban
a mentőszolgálat adott ki protokollokat erre vonatkozóan, és az ügyeleti idő bevezetése óta
kettö darab ki is jött, ez az alsóbb légúti fertözések ellátásáról, meg a derékfájásról szól, ami
valóban egyébként az ügyelet kapcsán gyakran előkerülő kérdés. De azért még van néhány
dolog, amiröl a mentötiszt-bajtársak, akik alapvetően mentési feladatokhoz vannak szokva, és
késöbb ugye a sürgösségi ügyeletbe kerülnek, nem találkoznak ilyesmivel. És ők azt mondják,
hogy akkor legyen safety play, küldjük inkább a kórházba, ez nem a hatékonyságot fogja
növelni. A másik oldal pedig az, hogy a háziorvos bajtársak, akik a mentési feladatokhoz



nincsenek hozzászokva, ők meg azt mondják, hogy ők inkább nem matatnak semmivel, mert
nem ismerik a rendszertjól, és mi van, hogyha rosszat csinálnak. Csak zárójelben, csak hogy
értsük, hogy ez miért probléma. Ez Győrött történt, most név nélkül, nyilván a Fogarasi bajtárs
tudja, hogy kiröl van szó, én nem is tudom, hogy kiröl van szó. Négy éves kisgyerek medencébe
íülladt. Percekig nem indult el a háziorvosi ügyeleti kocsi, a leggyorsabban riasztható tehetség,
mert félt a rajta ülö kolléga, hogy most mit csináljon ezzel, hogy nem tud ilyet csinálni. Szóval
ezek nagyon fontos kérdések ezek a képzések, hogy vannak-e. És akkor innen szeretném
folytatni, hogy szükséges-e az minden esetkocsira, nyilván az egységen ülönek oxiológus
sürgősségi orvos alapvizsgát kell tennie a mentőszolgálat eszközeiből, eljárásrendjei alapján.
Hogy ezeknek a kollégáknak és ezeknek a háziorvos kollégáknak is kell-e ez az alapvizsga?

Fo arasi Zoltán vezető mentőtiszt

Hát, mostjelen pillanatban azt mondták, hogy olvasgassák és nézegessék, de vizsgázniuk nem
kell. Hogy ez meddig fog így lenni, azt nem tudom önnek megmondani. Hozzátenném, hogy
mind a két oldalról megoldható, mert varmak úgynevezett supervisorok, tehát telefonos
segítséget lehet kémi, akár az irányítástól, akár pedig telefonon történö segítséget lehet kémi.
Ez vonatkozik a mentötisztre, és vonatkozik a háziorvosra. Tehát hogyha ő nagyon egyedül érzi
magát, és nagyon nem tudja, hogy most mit kell csinálni a helyszínen, nem kap segítséget,
akkor ezt a telefonszámot nyugodtan föl lehet hívni. Ez az úgynevezett konzulens, és a
konzulenst meg lehet kérdezni, hogy ilyenkor mi történik. Én azt gondolom, hogy és most senki
ne értse félre, nem akarok megbántani senkit, de azért mégiscsak egy oryosi diplomával
rendelkezö, sőt feltételezendő szakvizsgával rendelkező, érvényes működéssel rendelkező
oryosról van szó. Jó, hát most feltételezzük, jó? Én azt szeretném elhinni, és én egy hiszékeny
gyerek vagyok, és én azt gondolom, hogy egy hosszú évek óta praktizáló orvosnál azért a
praxisban is elő-előfordul akut ellátás. Akkor nem tudom, hogy ott mit csinál, de mi sok
mindent nem kérünk ott a helyszínen, hogy ne adj isten kiküldik egy íülladóshoz, vagy egyéb
más akut megbetegedéshez, hogy vizsgálja meg. Vizsgálja meg, és akkor jelentsen vissza a
rádión, mert minden autón van rádió, kis rádió, hogy mik a paraméterek, és akkor annak
megfelelően úgy is küldjük az irányítás segítségét, csak nem mindegy, hogy kisautót vagy nagy
autót. Tehát ez ilyen kétoldalú. Én bízom a háziorvosomban tennészetesen, mert mást nem
tudok tenni. Én azt gondolom, hogy alapelvárások feléjük, meg nyilván nekik is vannak
alapelvárásaik felénk.

Dr. Kosz i János ké viselő

Nagyon szépen köszönöm az őszinte válaszát. Akkor ezt a kérdést nem teszem fel, hogy tud-e
olyasvalakiről, aki a háziorvosi ügyeletet éryényes működési engedély nélkül végzi. Viszont
azt szeretném megkérdezni, hogy viszonylag nagy az ellenállás a háziorvos kollegák részéről,
hogy részt akamak-e venni az ügyeleti ellátásban, hogy nem akamak-e részt venni, most
tudomása szerint van-e valaki orvos kolléga, aki érvényes szerződés nélkül dolgozik háziorvosi
ügyeleten.

Fo arasi Zoltán vezető mentőtiszt

Megpróbálom finoman megfogalmazni, és akkor talán ez érthető lesz. Az én szempontomból
mi a legfontosabb? Az a legfontosabb, hogy működjön. Tehát az ellátási érdek az
mindenféleképpen fontos. Két szakaszra, időszakra kell bontani a házioryosi ügyet. Az egyik
az alapellátási, ugye ez, amire kötelezték a háziorvosok, hogy ügyeljenek. Azt hagyjuk, hogy
hogyan van megfogalmazva a rendeletben, de kettöt illik havonta ügyelniük. Ez azt jelenti,
hogy kétszer hat óráról beszélünk, tehát nem többről. Ennek a beosztását a vármegyei kórház,
illetőleg a városi kórházak felé delegáltan a kórházaknak az illetékese osztja meg, tehát ők
csinálják a kötelezö háziorvosi szolgálatnak a beosztását. Hogy ott kinek milyen szerzödése,



kinek milyen érvényes működési engedélye van., az engem megmondom őszintén, nem nagyon
érint, az márjobban érint, hogy aki éjszaka, tehát a sürgősségi ügyeletben dolgozik, armak van-
e egy érvényes működési engedélye. Van, és nyilván aki éjszaka vállal szolgálatot, azoknak
mindegyiknek van szerződésük.

Dr. Kosz i János ké viselő

Nagyon szépen köszönöm a válaszát. Nyilvánvalóan abszolút igaza van abban, hogy az ellátási
érdek az primer. Tehát a péknek kenyeret kell sütnie, a katonának kint kell állni a határon, az
orvosnak meg be kell mennie vagy a rendelőbe vagy a mentőautón. Ebben teljes mértékben
egyetértünk. Az nyilvánvalóan már egy másik kérdés, hogy mi van, hogyha
felelősségbiztosításra kerül a sor, mert valaki valamit valahogy rosszul vett ki, akkor ki a
felelös, mert aki a szolgáltatást biztosítja, az a mentőszolgálat, aki a szolgáltatást elvégezte, az
meg az a házorvos, aki nincsen szerződéses viszonybanjelenleg a mentöszolgálattal, vagy mit
tudom én, baleset érte, odafelé menet, hazafelé menet, akkor az száz százalék táppénz vagy
nem. Csak akkor azt szeretném mondani a közgyűlés tagjainak is, hogy jelenleg ez egy peres
eljárás, amivel vitatkoznak azon a kormányhivatal, illetve ezek a háziorvos kollégák, hogy ez
közvetlenül fakad-e a törvényből, és hogyha fakad, akkor azt csak szerződés biztosíthatja, tehát
ez egyelöre nem egy lejátszott kérdés. Viszont ami fontosabb és valószínűleg a kollégáknak is
a kedvétjobban meghozná a háziorvosi ügyeletekhez, az az, hogy milyen kupatúrával és milyen
infrastmktúrával tudnak ezek az ügyeleti helyszínek működni. Itt a legnagyobb problémát én a
pannonhalmiban látom, ami egy ilyen védőnöi szobából lett tulajdonképpen átalakítva. Ez
alkalmatlan arra, hogy ott súlyos állapotú beteg ellátását megkezdjék. Ebben a mentöszolgálat
tudnájelezni, hogy milyen fajta segítségjönnejól mind az eszközpark felülvizsgálatában, mind
pedig az új helyszínek bevonásában ezeknél a helyeknél.
A másik ilyen, ami bajosabb, az pont in Győrött van. Nagyon sok probléma van, hogy a
vizsgálatok nincsenek elválasztva egymástól, hanem csak egy tíüggöny van. Ez nem teljesenjó,
ilyen adatvédelmi szempontból, azért nem mindenki örül annak, hogyha a saját panaszait egy
méterrel arrébb húsz másik ember is hallja.

Fo arasi Zoltán vezető mentőtiszt

Oké. Akkor kezdjük ott, hogy szerződés ide, szerződés oda, az utólagos teljesítési igazolással a
nem szerződött háziorvosok is megkapják a bérüket. Tehát azért ezt szeretném leszögezni, hogy
9 és 11 ezer forintos órabérért dolgoznak. 9 a hétköznap és 1 1 ezer pedig a hétvégi órabérük.
Én azt gondolom, hogy azért ez nem kevés. Persze ez relatív, hogy mi a megfelelő és mi a nem,
de azért ezek tények. És a mentőszolgálat utólag, mondom, azoknak is, akiknek nincsen
szerződésük, ugyanúgy kifizeti az elvégzett munka után a járandósságokat. Pannonhalma.
Többször jeleztük az egészségház vezetöjének, hogy oldja meg, próbáljunk valami
konszenzusrajutni. Egyetlen egy hátránya van annak a pannonhalmi épületnek, hogy az egész
épület egyszerre van leriasztózva. Ezen dolgoznak, hogy ezt megoldják, hogy még pluszban
legyen egy pihenője az orvosnak, mert igazából ez nekik a legnagyobb probléma, hogy nem
tudtak elvonulni és a rendelési idő alatt, két betegellátás között megfelelő módon pihenni. Rajta
vagyok az ügyön. Nem tudom, hogy hogyan és milyen módon tudjuk ezt megoldani. Bízom
benne, hogy valamilyen közös nevezöre fogunk tudni jutni.
Győrben kétségtelen, hogy van egy vastag fíiggöny, ami elválasztja a két rendelőt. Gondoljon
bele, hogy ha megkérjük a kórházat, hogy oda húzzon fel egy gipszkarton falat, akkor az
mennyiveljobb hangszigetelő lesz, mint maga ez a vastag fíiggöny. Nyilván egy lezárt, egyes
rendelő lesz, de azt is már kifogásolták a háziorvosok, hogy nincs benne ablak.
Ezt biztosította nekünk a kórház vezetése. Én azt gondolom, hogy két olyan pihenő van, ami
működöképes és használható. Az, hogy a hat órában ki mennyire tudja ezt a lehetöséget
kihasználni, ez, hogyha a számokra visszaemlékeznek, akkor nagyon nem, mert nagyon nagy a



beteg beáramlás Győrben. Gondoljanak bele, hogy húsvétkor, azt hiszem, egy szombati nap,
tehát húsvét szombatján 101 felnött beteget láttak el, és 100-at megközelítö gyerek volt a
beáramlás. Az, hogyha megnézzük, akkor ez egy bmtálisan nagy szám, mind a kettö. Tehát
összességében nézve sok idö a pihenésre nincsen. A fíiggöny kérdése már többször fölmerült.
A kórházvezetéssel már beszéltünk, egyelöre még nincsen megoldás.

Dr. Kosz i János ké viselő

Bocsánat, szabad vagyok?

NémethZoltán a köz űlés elnöke
Hát igazából nem, mert nem tudok, tehát nincs olyanjogi helyzet, amivel szót tudok adni. De
akkor azt kémém, hogy a bejelentkezések sorrendjébe Szabó képviselő úr jelentkezzen be,
illetve mindenki, akinek van kérdése, hozzászólása. Mielőtt megadnám a szót, azért azt hadd
mondjam el, azért ne felejtsük el, hogy amiröl most beszélgetünk, meg ami problémákat itt
egyáltalán föl lehet vetni, ami most orvosszakmai, mentésszakmai, stb., az egyedül azért
kerülhet szóba, mert létezik ez a rendszer, mert eddig ilyen probléma nem lehetett, hogy négy
percen belül nem indul ki az épp közelben lévő háziorvosi ügyelet, mert mondjuk éppen az
orvos nem érzi magát alkalmasnak, hogy egy ilyen esetet ellásson, mert négy perc alatt a telefon
nem vette fel senki a korábbi rendszerben. Tehát azért azt mondom, hogy amikor próbáljuk
ennek a rendszemek a kritizálását végezni, akkor azért tegyük hozzá, hogy az eddigí
gyakoriathoz képest ez beteg szempontból egy óriási előrelépés volt, aminek még nyilván
vannak még további fejlesztési lehetőségei, de összességében igen nagy pozitívumot kaptak
azok az emberek, akik rászorulnak a segítségre. Tehát ezt sose felejtsük el, hogy most lehet azt
mondani, hogy igen, most hogy zajlik az ellátás, de azért én is voltam olyan helyzetben, amikor
ezt kellett igénybe venni, és bizony nem voltakjó tapasztalataim, úgyhogy azt mondom, hogy
sokatjavult a rendszer. Szabó Zoltánné a szót, parancsolj.

Szabó Zoltán ké viselő
Köszönöm szépen. Igazság szerint a mentöszolgálattal kapcsolatosan a kritika szó, az nem
helyénvaló. Egyik oldalon, mert maga az egész szolgálatnak a küldetése, a mentésre épülés, a
bajban az egyetemes létező elsödleges segítség, a tüzoltók és egyebek után. Ugyanakkor viszont
racionálisan nézve azt látom itt és a képviselötársamnak a kérdéseiböl meg a válaszokból lehet
látni azt, amit az ember polgárként csak sejtett. Volt és van egy működőképes, kicsit olyan
katonásan, de azért, merthogy a riasztás és a végrehajtás és a mentés nem megkérdőjelezhető
reakciókat és protokollokat vált ki, volt egy ilyen katonás szervezet, és van is egy ilyen katonás
szervezet. A másik oldal, amit az országban tapasztalunk, hogy az egészségügy, hát egy
állatorvosi lóként egyre több minden problémát mutat. És ezen belül a mentőszolgálat egy
elkülönült cigányként tette a maga dolgát. Akkor kezdődtek a dolgok az én megítélésem szerint,
meg tapasztalatom szerint, amikor egyre több minden ment egy működőképes rendszerre, tehát
amikor a húzó lovat kell terhelni című effektus lépett fel. Ez politikai felelősség, nem a
mentöszolgálatnak a felelőssége. Akár a COVID-nál, a mintavételeknél, egy csomó minden, és
ez egy kicsit egyébként egy kicsit a tudatot is összezavarta. Az ügyeleti rendszemél rengeteg
probléma van, de én onnan vezetem le, hogy a háziorvosok, mint magánvállalkozók különböző
előírásokat kaptak, adminisztratív terheléseket kaptak, finanszírozást megkaptak, vagy nem
kaptak. És akkor ott is volt egy történet. Ez egymásra csak érintölegesen épült eddig. A
háziorvos tette a dolgát, a mentős úgy tette a dolgát, a kórház is tette a dolgát, a rehabilitáció is
tette a dolgát. És valahol így alakult ki a történet, hogy vagy temetö, vagy gyógyulás az út.
Tehát a lényeg, amit ki akarok ebböl hozni, hogy mi azt látjuk, hogy a pénz, az egészségügy
területein belül nem lett több a két területnek, ami most egy irányítás alá lett összevonva, tehát
a háziorvosi ügyelet és a mentöszolgálat, hogy az utasítás és kapacitás gazdálkodás egy kézbe



kerüljön. És a másik oldal pedig a teljesen mas feladatkörre szocializálódott és képzett
háziorvosok, mert azért nem mindenki házioryos. És a mentés az egy apró dolog, az egy start-
stop-os eljárás. Tehát, indulunk, és amikor lehet, megállunk. Legalábbis az én elképzelésem
szerint, mert 100 százalékosan nem használom. És ez aztjelenti, hogy a mentőszolgálatban még
azt is át kell venni, hogy az orvosi ellátási láncnak egy elkülönült területét még próbálja
integrálni a maga felelösségi körébe, a maga szakmai eljárásrendjébe, miközben az ott dolgozók
emberileg vagy szakmailag meg nem feltétlenül vannak benne, és finanszírozásban meg, csak
vissza kérdezek, hogy ez a 9-11 ezer forintos óradíj, ez most árbevétel, vagy nettó fizetés. Az
ügyvédek 20 ezer forintért dolgoznak. Tehát az is doktori. Ügyhogy igazán a kérdés ez, hogy
akkor jól értjük-e ezt a szakmai konfliktust, vagy kettösséget, és jól látjuk-e, hogy a
mentöszolgálatra ennek a területnek a megreformálása is áll, miközben egyébként az a hivatalos
elvárás vagy a nyilvánosság előtti elvárás, hogy a hatékonyságjavuljon, és a betegek biztonsága
növekedjen. De ahogy kezdte is az elöadást, hogy a megyének a jellegzetessége, hogy ide
terhelödik egy csomó minden népesség versenyben, satöbbi, satöbbi. Ahhoz való pénz, mert
egy mentöállomás, ez még önmagában nem jelenti azt. Egy utolsó kérdés, ez csak egy ilyen
közlekedési történet, a mentöállomás a kórház mellett van, hisz odaviszi be, a mentö ne menjen
sokat üresjáratban, de Györben ez a Szauter utcai csomópont és kömyezete mennyire alkalmas,
hogy az ellátási terület irányába tudjon robbanni onnan az esetkocsi. Mert közlekedésileg
napközben, reggel az ott egy halál, vége van a világnak. Köszönöm szépen.

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Köszönöm, mielőtt megadnám a szót Fogarasi úmak. Tehát egyrészt a mentöállomás azért lett
úgy elhelyezve, mert a mentéseknek a 90 százaléka az a másik irányban van, tehát a 10
százaléka megy északra, tehát, amit most ki tudott szolgálni a györi mentöállomás, ahhoz képest
a mentés szakmailag is gyorsabb elérést biztosít a többi területnek, mert onnan van a nagyobb
igény, tehát közelebb kerül az ellátottakhoz, de ezt majd Fogarasi úr úgyis elmondja. Tehát nem
csak az az oka neki, hogy a mentők ne menjenek plusz 6 kilométert oda-vissza üresjáratba, ami
azt mondom, hogy csak a gépkocsi kopás, meg az üzemanyagot fogyasztja, meg nyilván időbe
is kerül, úgyhogy ez ilyen szempontból is praktikusabb.
A másik, hogy az orvos ügyelet tekintetében meg, amikor így a kritikáról beszélünk, lehet, hogy
lehet ezen fejleszteni, meg hogy nehézségekkel küzd a mentöszolgálat, hogy összességében
jobban lássa el, de a cél az, hogy összességébenjobb legyen a rendszer a betegeknek. Az minket
nem kell, hogy érdekeljen, hogy ök most erre fínanszírozásban, szakmai támogatásban mit kell,
hogy tegyenek. Nekünk a végeredmény, a végtermék számít, és hogyha azt ugyanabból a
pénzből jobban meg tudják oldani, vagy még több energia befektetéssel jobban meg tudják
oldani, akkor nekünk ezt a rendszert nem kell kritizálni, és nem kell úgy tenni, minthogyha itt
valami nem jól működne. És pont az a lényege eimek az átszervezésnek, hogy a beteg
szempontjából is jobb legyen, meg összességében az egészségük terhelése is majd kevesebb
legyen, mert eddig mondjuk az alapellátásos orvosi ügyelet nagyjából kimerült aimyiban, hogy
a beteg azt mondta, hogy inkább bemegyek a sürgősségire, mert ott kapok ellátást, az oryosi
ügyeletre meg minek menjek, meg úgyis ott csak órákat várok, aztán majd beküldenek a
kórházba, mert körülbelül ennyi történt eddig. Itt legalább azt mondom, hogy helyben van, tehát
hogyha a beteget át kell mozgatni, akkor ott van a közelben, és tényleg nem alakul ki az a
gyakorlat a fejekben is, hogy inkább egyböl a sürgősségit keresem föl, mert nem bíztak abban,
hogy a nonnál orvosi ügyeletben megkapják azt az ellátást, amit ők reméltek vagy vártak, vagy
amire szükségük volt. Tehát én nem értem ezt a fajta hozzáállást, tehát inkább számomra az a
döbbenetes, hogy vannak olyan szereplők, akik a háziorvosok esetében nem a
felkészületlenségüket hangsúlyozzák, amit egyébként képzésekkel, gyakoriati képzésekkel,
oktatással a mentöszervezet, akinek ez nem volna dolga, hogy önekik kelljen orvosokat
képezni, meg a feladat ellátásra alkalmassá tenni, de ezeknek az orvosoknak ezt most is meg

10



kell tenniük, mert amikor van ügyelet, és amikor a háziorvosnak eddig is ki kellett menni, egy
baleseti sérültet is, hogyha éppen úgy volt, és ő volt a közelben, ugyanúgy el kéne tudni látni.
Tehát az, hogy most ezt tényleg a gyakorlatban nem lehet elbliccelni, hanem végezni kell, ezt
nem kritikával kell illetni, vagy nem azt a rendszert, aki azt mondom, hogy azt a szaktudást,
amit ezek az orvosok, vagy amiben nekik kellene, hogy rendelkezzen, hogy ezt igénybe veszi
azért a finanszírozásért, amit egyébként a normál háziorvosi ellátás során ők megkapnak, hiszen
ennek ez is része, hogy ilyen feladatot lássanak el. Eddig is része volt, meg most is része lett
neki. Úgyhogy én azt gondolom, hogy nem igazán értem, hogy miről beszélünk, de ezt amúgy
is el szoktam mondani a képviselő úmak, hogy így az összefoglalás után se értem, hogy
pontosan mi volt a kérdésed, de talán majd Fogarasi úr tud válaszolni rá.

Fo arasi Zoltán vezető mentőtiszt

Megpróbáljuk összehozni a kérdést a válasszal. Elöször is szeretném leszögezni, hogy én hiszek
a kommunikációban, és a parancsszó helyett a lehetöség és az együtt gondolkodás és az együtt
munkálkodás, az, hogyha így fogalmaznánk meg, akkor lehet, hogy hamarabb konszenzusra
jutnánk.
Abban teljesen igaza volt, hogy mind a két oldalnak tanulnia kell. Nekünk a húgyuti infekciót
kell megtanulnunk, meg annak az ellenállását, a másik oldalnak meg az akut ellátásban, amibe
hogyha betekintenek és bepillantást nyemek, ajövőben maximálisan segítséget fogunk adni,
akkor együtt tudunk dolgozni. És nem ellenségként kell leülni egymással szemben, hanem
ugyanazt akarjuk. És kicsit visszatekintve elnök úr szavaira, én a múltat nem nézem, nincs is
kompetenciám, hogy a március előtti időszakról bármit is mondjak. Én azt tudom önöknek
mondani, hogy az ellátást mindig felsőfokú ellátó végzi, aki mindig ott van az ügyeleten. Nem
késik, hanem ott van időben, és hogyha 7 óra 59-kor érkezik egy beteg, akkor azt el fogja látni.
A telefonos tanácsadást, azt mindig vagy orvos, vagy pedig mentőtiszt látja el. Kivonatban ez
teljesen egyértelmű utasítás, hogy a nővér, az asszisztens, az ápoló nem adhat tanácsot. Nem
adhat gyógyszerelési tanácsot. Illetöleg aki beérkezik, függetlenül a lakcímétöl, függetlenül a
területÍ ellátási kötelezettségtől, ahova bemegy, ott el kell látni, nem küldhető el. Tehát, hogyha
most bármelyikünk elmegy Sopronba a Lővérekbe kirándulni, belázasodik, akkor a soproni
ügyeletnek fogadnia kell, és el kell tudni látni, mggetlenül attól, hogy hol lakik. Ez egy nagy
különbség. Úgy tudom, hogy ez március elsejétől működik. Korábban hogy volt, azt nem
tudom. De azért, hogyha ezeket a dolgokat nézzük, akkor ez mindenféleképpen a beteg ellátását
szolgálja, méghozzá én azt gondolom, hogy magas szinten történik az ellátás. Az akut esetszerű
kivonulások elenyészőek. Tehát nagyon kevés, tehát az a több mint 30 ezer ellátásból, én most
nem tudok önöknek pontos számot mondani, de talán 20 alatti, ami ahhoz képest nem olyan
egetrengetö. De azért hadd mondjam el, hogy március elején, amikor indult az ügyelet, akkor
pontosan a csomai ügyeleten történt egy sikeres újraélesztés, és az ügyeleti bajtárs kezdte el az
újraélesztést, és a csomai esetkocsi folytatta, és mondom, egy sikeres újraélesztéssel nyitottunk
gyakorlatilag az ügyeleti rendszerben. És még sorolhatnék, szülésben részt vettek az ügyeleti
kollégák. Úgyhogy én azt gondolom, hogy megcsinálták, elvégezték a feladatot. Es hogyha
megfelelő kommunikálunk, akkor én azt gondolom, hogy abszolút konszenzusra lehet menni.
És itt is azt tudom mondani, hogy szívesen látjuk a háziorvosokat a sürgösségi idöszakban is.
Mint ahogy ezt annak idején tették korábban, hogy 24 órás szolgálatban, vagy pedig 16-tól
reggel 7-íg történő időszakban nyújtottak ügyeletet. Ezt nálunk is megtehetik. Megtehetnék,
hogyha szeretnének, és hogyha akamának, csak úgy látom, hogy ebböl kevés van. Tehát
vannak, tehát azt nem mondom, hogy nincs egy darab háziorvos sem, aki nálunk ügyel. Vannak,
dejó lenne, hogyha minél többenjönnének az éjszakai életbe. Tehát azt azért el tudom mondani,
hogy a kötelező időszakot az mindenki abszolválja. Tehát ott már nincsen olyan probléma, hogy
a kötelező időszakban nejelenne meg az aktuális beosztásban szereplő háziorvos, tehát az teljes
egészében rendben van. Az éjszakával vagyunk úgy, hogy várjuk a háziorvosokat, hogy
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tudjanak segíteni a betegeken. A finanszírozáshoz nekem nincsen közöm, tehát az nem az én
kompetenciám. A fegyver és a paripa megvan. Sőt, szerintem még aki rá tud ülni a paripára,
azok is megvannak, merthogy mindenhol megvalósult a megfelelő minimum létszám az
ügyeleteken, tehát valóban 24 órás, illetőleg éjszakai, aki beérkezik az ügyeletre, az megfelelő
ellátásban részesül.

Köszönöm szépen.

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Köszönöm szépen. Paduts László képviselő úré a szó.

Paduts László ké viselő
Köszönöm. Nem hiszem, hogy a kritika önöknek szól, amit Kosztyi képviselőtársam
megfogalmazott, lehet, hogy inkább a rendszer hiányosságaira próbált rávilágítani belsőleg.
Tudjuk, hogy nem feltétlenül önként vállalták ezt a feladatot, hogy annyira szerették volna,
hanem ezt ki lett osztva, és tudjuk, hogy erön felül teljesítenek. Igazából arra lennénk
kíváncsiak, hogy esetleg infi-astmktúrában milyen eszközi segítségre van szükségük, illetve,
hogy helyi protokollok alapján miben tudunk segíteni. Tehát, hogy a kistelepüléseken esetleg
felvilágosítást tartanának, hogy hogyan is működik a rendszer. Köszönöm.

Fo arasi Zoltán vezető mentőtiszt

Én azt gondolom, hogy a felvilágosítás megtörtént. Minden megyében a polgármestereknek a
tájékoztató anyag az kiment, sőt, volt, hogy több tájékoztató is ment ki, módosult egy-két szó
vagy vessző vagy pont. Mindenki tudja szerintem, mert egy csomó olyan falut, várost ismerek,
ahol ez ki lett plakátolva, hogy hova menjen, hova kell menni. Sajnos mindenkinek a kezét nem
tudjuk fogni. A mai nap is, vagy eddig is volt olyan, aki a Liezenmayerben kereste az ügyeletet,
holott ez mindenhol ki van téve, hogy a 18-30, és hogy ez a győri kórházban van. Ez egy
alapkoncepció volt, hogy lehetöség szerint kórházak mellé, hogyha van rá mód, akkor a
sürgősségi osztályok mellé depózzuk az ügyeletet. Ez így tudott megvalósulni a győri
kórházban is. És azt kell mondjam, hogy ha ügyeleti problémákkal keresik meg a sürgősségi
osztályt, az SBO-t, akkor azt át fogják küldeni. Tehát nem csak a saját lábas ambuláns betegek
jönnek az ügyeletre, hanem az SBO alól is kapunk betegeket. Tehát ez oda-vissza működik.
Ezzel én nem látok semmi problémát.
Az, hogy mire lenne szükség? Hát, az egy jó kérdés, most nem készültem így, hogy milyen
kérésekkel, óhajokkal tudnánk előállni. Azt szerintem mindenki látja, hogy dolgozunk, tesszük
a dolgunkat. Nem is tudom, mert itt az elején, amikor valakivel beszélgettem, azt mondta, hogy
mÍ sokat nem szeretünk beszélni, szürke eminenciásként tesszük a dolgunkat, és én annak
örülök, hogyha csönd van körülöttünk, mert akkor lehet, hogy jól dolgozunk. A betegek nem
panaszkodnak. A betegek örülnek, hogy foglalkoznak velük, megkapják az ellátást.
Maximálisan a lehetöségek és az eszköztárak fígyelembevételével megtörténnek a vizsgálatok,
tehát akinek olyan panasza van, arról lehúzunk EKG-t, hogyha fáj a fíile, belenézünk a tíülébe,
tehát vannak olyan eszközök, amiket rendszeresen használunk, és én azt gondolom, hogy
kielégítöek a tapasztalatok, tehát panasz nincs. Söt, egyre több köszönöm van, tehát hogy
milyenjó, hogy vagyunk. És azért ezjó érzés. Itt, amit én szeretnék elémi, hogy közelebb hozni
a háziorvosokat az ott dolgozókkal. Én ebben hiszek. Abban is hittem, hogy meglesz az új
mentöállomás, ami úgy néz ki, megvan. És biztos vagyok benne, hogy vannak olyan habitusú
háziorvosok, akikkel nagyon nehéz szót érteni, de ebböl van kevés, hál' Istennek. Ugyhogy én
biztos vagyok benne, hogy egyre több olyan háziorvos lesz, aki az éjszakát is fogja tudni
vállalni, meg akarja is vállalni, most tíLÍggetlenül az anyagi vonzattól. Mert azt mondják, hogy
hát eddig is megcsináltam vagy 8-10-15-17-20 ügyeletet. Most egy kicsit pihenek, és akkor
meglátjuk, hogy jönnek, nem jönnek. Övár, Sopron viszonylatban egészen jó a helyzet a
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háziorvosok részéről. Jó páran vannak, akik nem egyet, hanem több éjszakai műszakot
vállalnak. Úgyhogy ezt várjuk még Győrbe. Csoma azért egy kicsit nehezebb, de ott is rajta
vagyunk az ügynek, hogy lehetöséget biztosítsunk abban, hogy magabiztosabbak legyenek az
ügyeleti időben.

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Köszönöm szépen. Valiczkó Mihály képviselö úr.

Valiczkó Mihál ké viselő
Köszönöm a szót, tisztelt Elnök úr, tisztelt Körgyűlés, tisztelt Fogarasi úr! Elöször is a
gratulálok önöknek a 75 évhez és még nagyon sok szép évek kívánok. Köszönjük szépen a
munkájukat. Én ott voltam azon a tavaszi első tájékoztatón, a mentöállomáson kinn a volt
munkásőr laktanyánál, arra emlékszünk, ott történt meg. Én akkor megmondom öszintén, ennek
a rendszemek a beindításáért nagyon keveset adtam volna, tehát nagyon kevés téttel fogadtam
volna, de hála az önök áldozatos mimkájának, beindult és jól működik. En egyben egy
kistelepülés polgánnestere is vagyok, és mint elsöfokú jelzésként mihozzánk érkeznének be,
hogyha ezzel vonulnának be, még eddig egyetlen egy sem érkezett, mitölünk se, meg a
kömyékbeli falvakból sem, mert ugye azért mi beszélünk ilyen dolgokról egymással. Az, hogy
az orvosok mennyire akarják vállalni, volt egy nagyon nagy ellenszenv erről az orvosok
részéröl, talán az orvosi kamara elnöke, vagy a megyei elnöke fürkálta ezt a dolgot
borzalmasan. Annak ellenére voltak, akik beálltak és tényleg segítik az önök munkáját, hogy
elvégzik a munkajukat, de azért arról is tudnunk kell, hogy viszonylagos háziorvosi hiány van
a kömyéken, mert ott a mi vonalunkon is két körzetben sincs háziorvos haláleset miatt. A mí
háziorvosunk is beteg sajnos. Úgyhogy azért ezeket az ügyeleteket is at kell vállalni azoknak
az orvosoknak, akik esetleg nem vállalják még ezeket az ügyeleteket. En úgy hiszem, hogy ez
normalizálódik, akkor ez is megoldódna. Én a településünk és a mi térségünk nevében csak
köszönni tudom az önök munkáját és további sok sikert kívánok. Köszönöm szépen.

Fo arasi Zoltán vezető mentőtíszt

Köszönöm szépen mindarmyiimk nevében, a mentöszolgálat nevében. Az, hogy milyen
ellenállás vagy volt ellenállás, én ezt nem kívánom semmiképpen sem se kiegészíteni, se
elvenni, mert most megyünk elöre. Az, hogy most mi történt márciusban, meg áprilisban, az
most már engem nem érdekel. A múltat azt persze lehet babusgatni, de én azt gondolom, hogy
a fő irányelv és a fö cél és kitüzés, a célkitűzés az, hogy jobban összejöjjünk,
összekovácsolódjunk mind a két fél, és nyilván itt egyetlen egy a cél, a beteg ellátása. Más nem
lehet. Köszönöm.

NémethZoltán a köz űlés elnöke
Nagyon szépen köszönöm. Ez végszónak is kitűnő. Én igazából nem foglalnám össze az
elhangzottakat. Nagyon köszönöm Fogarasi Zoltánnak a tájékoztatót, és örülök neki, hogy
sikerült tisztába tenni egy-két kérdést, bár az az igazság, hogy sem itt a közgyűlésen, sem az
elmúlt idöszakban, amikor már a tapasztalatokat gyűjtöttük, akkor a betegellátás minöségéért
egy percig sem kellett aggódnunk. És most is inkább azt érzem, hogy az aggódás - ki-ki hogy
fogalmazza meg - az legfeljebb a mentöszolgálatban a tevékenységet végzőkért zajlik. Tehát,
hogy ajobb kömlmények, ajobb feltételek, a gördülékenyebb működés, tehát maga az ellátással
panasz, ahogy itt elhangzott, és itt azért a vármegyei testületben is több polgármester is tag,
úgyhogy ha bármi olyan probléma lett volna, akkor azt itt most hallottuk volna, mert általában
az a tapasztalat, hogyha egy testületi ülésen van valaki, akinek lehet címezni ezeket a
kérdéseket, akkor biztos, hogy megtalálják. Tehát én tényleg azt látom, hogy nyilván a rendszer
működtetése szempontjából mindig lehet többet beletenni, mindig lehetjobbat beletenni, és hát
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azért azt csak érintőlegesen hallottuk, hogy milyen nehézségek vannak házon belül, de ez kifelé
nem érződik, kifele egy dolog érződik, hogy az ellátás minősége, színvonala és a betegeknek
ilyen szempontból a biztonságajobb lett. Ügyhogy én is csak azt tudom kívármi, hogy ez a 75
éves szervezet, aki most egy új feladattal is meg kell, hogy birkózzon, ez kapja meg mindig azt
a belső megbecsülést is, szakmailag is, anyagilag is, ami szükséges ahhoz, hogy ezt a feladatot
a jövőben is hasonlóképpen el tudja látni. Ügyhogy még egyszer köszönöm Fogarasi Zoltán
vezető mentőtisztnek a tájékoztatását, és még addig kérlek, hogy maradj, hogy egy közgyűlési
határozatban is ezt meg tudjuk erösíteni, úgyhogy kémém, hogy aki egyetért a tájékoztatóban
foglaltak elfogadásával, az kérem, hogy ezt szavazatával is fejezze ki.

A közgyűlés 19 igen, egyhangú szavazattal a következő határozatot hozta:

36/2023. X.30. határozat
Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése az Országos
Mentőszolgálat Nyugat-Dunántúli Regionális Mentőszervezete tevékenységéről,
fejlesztéseiről és az új ügyeleti rendszer tapasztalatairól szóló tájékoztatót tudomásul
veszi.

Határidő: 2023. oktőber 30.
Felelős: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Nagyon köszönöm még egyszer a munkavégzést és amit értünk tesznek.

Fo arasi Zoltán vezető mentőtiszt

Hát, ez egyedül nem megy. Tehát a csapatot dicsérte most elnök úr, a bajtársainkat, úgyhogy
az ő nevükben is szeretném megköszönni, hogy itt lehettem. Ugye mondhattam, hogy hogyan
működünk, kétségtelen dióhéj van, de azért a kérdések, azok egyre inkább jöttek, amit nagy
tisztelettel köszönök. Remélem, hogy meg tudtam válaszolni és meg tudtam gyözni a
kérdésfeltevőket. Egy a lényeg, hogy szeretnénk közösen együtt dolgozni, és mi ebben
maximálisan partnerek vagyunk. Köszönöm szépen!

2. na irendi ont
Allami tula'donú utak átvétele

EIőadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

NémethZoltán aköz űlés elnöke
Kérdezném a képviselötársaimat, hogy van-e kérdés, vélemény, észrevétel. Itt elhangzott
informálisan az a kérdés, hogyha átveszünk ingatlanokat, akkor annak a fenntartásával,
üzemeltetésével kapcsolatban van-e valami olyan teher, ami minket ér, jogilag van, de erre le
vagyunk szerződve. A mosonmagyaróvári önkormányzat minden olyan feladatot egy
szerződésben, szerződés szerint végez, ami a különleges gazdasági övezetben merül fel.
Amennyiben ezt nem végezné, akkor pedig rendelkezésre áll az adóból befolyó összeg, tehát
abból ez finanszírozható lesz, illetve levonásra kerül. A megállapodás értelmében a
feladatvégzést azt a mosonmagyaróvári önkormányzat ellátja, mi pedig nem vonunk le a befolyt
adóból semmit, hanem az adónak a jogszabályban rögzített mértékét, illetve most már ez
módosult is, tehát azon felül is, tehát most 97 százalékot adunk át minden befolyó adóból, a
költségek levonása után. Szabó Zoltán képviselö úré a szó.
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Szabó Zoltán ké viselő
Igen, ez világos. Amikor az egész történet az ipari parkok, kiemelt gazdasági övezetek megyei
önkonnányzathoz kerüléséről ment a vita, akkor is egyjól látható politikai szándék volt, hogy
az önkormányzatoknál, ha esetleg változás lenne, akkor a megbízható megyékhez kerüljenek a
források. Valójában ez a lépés is ezt erösíti meg. Kénytelenek vagyunk támogatni, már abban
az értelemben, hogy ez egy formalizmus, csak a jegyzőkönyv kedvéért említjük meg, hogy
valójában Mosonmagyaróvárt helyettesíteni Mosonmagyaróvárral általunk című történet megy
le, és minden egyes ilyen előterjesztésnél, amikor az ipari parkban valami történik, ugyanez
történik meg. És ez csak azt igazolja, hogy annak idején ezt teljesenjól látható volt, de tegyük
meg, Mosonmagyaróvár hadd fejlődjön. Köszönöm szépen.

NémethZoltán a köz űlés elnöke
Köszönöm a megerösítést, hogy a vármegyék mindig fideszesek maradnak és megbízhatóak
lesznek. A jövőben ezt próbáljuk majd követni. Úgyhogy valóban egy megbízható, fideszes
Györ-Moson-Sopron vármegyei közgyűléshez kerültek az egyébként fideszes
Mosonmagyaróvámak a jogosítványai ezen a 70 hektáros területen. Én egyébként attól sem
félek, hogy Mosonmagyaróvár nem maradna majd fideszes ajövöben, tehát tulajdonképpen ez
az együttműködés ez továbbra is úgy fog zajlani, ahogy ez indult is. Senki nem kényszerített rá
senkire semmit. A mosonmagyaróvári önkormányzat kezdeményezése volt ez, amit mi
véleményeztünk, hozzájárultunk, a kormány pedig támogatta. A lényegét pedig még
néhányszor ezek szerint el kell, hogy mondjam, tehát az a lényege neki, hogy így kétféle
adókulccsal és adózási móddal lehet egy település közigazgatási határán belül élni, tehát
magyaml egy új iparteniletnek a benépesülését és ezáltal onnan többletbevételekhez való
hozzájutást azzal lehet segíteni, hogy ott egy kedvezőbb adókulccsal tud működni a terület, és
így vonzóbbá válik új befektetök részére, akik korábban nem voltak és így nem fizettek adót,
és innen erröl a területről bevétel sem származott az önkormányzat számára. És mindezt úgy
lehet megtenni, hogy egyébként a mosonmagyaróvári általános adórendszert nem kell
megbolygatni, tehát például a mosonmagyaróvári önkonnányzat nem jár hasonlóan, mint
mondjuk Győr, hogy mesterségesen 1,6 százalékon tartja az iparűzési adókulcsot azért, hogy
egy bizonyos nagyobb fejlesztést idehozzon, és így nemcsak a nagyobb fejlesztésnek az
idehozása részesül ebböl az adókedvezményből, hanem mindenki más, és olyanok is, akiknek
egyébként ez nem volna probléma, hogyha ott maradna mondjuk a kétszázalékos adókulcs.
Tehát az a lényeg, hogy mi mostjelen pillanatban 1,4 százalékos helyi iparűzési adóval tudjuk
csábítani az új befektetöket, és egyébként ezt is gyakorlatilag teljes egészében a
mosonmagyaróvári önkormányzat kapja meg. Ha nem lenne ilyen lehetöség, akkor ennek a
területnek az iparterületként való hasznosítása nem volna lehetséges. Tehát nemjátsszuk el mi
Mosomnagyaróvár szerepét, hanem még ráadásul mi is segítjük az iparterületnek a
benépesítését, pont azáltal, hogy közműfejlesztéseket, infrastrukturális fejlesztéseket,
útépítéseket valósítunk meg azért, hogy ez egy komfortos, a befektetők számára izgalmas
terület legyen, és ezáltal újabb adóbevételek érkezzenek, úgy általában a vármegyében, azon
belül pedig Mosonmagyaróvár önkormányzatához. Tehát ez egy ilyen win-win helyzet, ezt már
sokszor elmondtam, tehát nem arról van szó, hogy itt valaki valamit rákényszerít, de mondom,
ilyen veszély ez hosszú távon nem lesz, amiröl a képviselö úr beszélt, hogy itt bármi változás
lenne bánnelyik önkormányzat esetében is.
Nos, további hozzászólást nem látok, akkor kérem, hogy szavazzunk az előterjesztésröl.

A közgyűlés 18 igen szavazattal és 1 tartózkodással az alábbi határozatot hozta:
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37/2023. X.30. határozat
Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése a nemezti vagyonról
szóló 2011. évi CXCVI. törvény 13.§ (3)-(8) bekezdései, valamint az állami vagyonról szóló
2007. évi CVI. törvény 36. § (2) bekezdés c) pontja alapján kezdeményezi a Magyar
Nemzeti Vagyonkezelő Zrt. -nél, a Magyar Állaai tulajdonában lévő és a
mosonmagyarővári különleges gazdasági övezet területén található alábbi helyrajzi
számú utak ingyenes tulajdonba adását a vármegyei önkormányzat részére: 6012, 6013,
6014, 6015, 6017, 6019, 6023, 6024, 6025. hrsz.
Az ingatlanokat a vármegyei önkormányzat Magyarország helyi önkormányzatairól szólő
2011. évi CLXXXIX. törvény 13.§ (1) 1. és 2. pontjában meghatározott településfejlesztés,
településrendezés, valamint településüzemeltetés (helyi közutak és tartozékainak
kialakítása és fenntartása) feladatok ellátásához kívánja felhasználni.
A vármegyei önkormányzat a tulajdonszerzéssel összefüggésben felmerülő költségeket
vállalja.
A közgyűlés kéri az MNV Zrt. -t, hogy az ingyenes tulajdonba adás pontos feltételeiről
tájékoztassa a vármegyei közgyűlést, amely a kapott információk alapján hozza meg
végleges döntését a vagyonáh^ételről.
A közgyűlés felhatalmazza az elnököt, hogy az idegen vagyon átvételéről szóló közgyűlési
döntés meghozataláig a szükséges intézkedéseket és nyilatkozatokat megtegye.

Határidő: a végrehajtásra folyamatos
Felelős: Németh Zoltán elnök

3. na irendi ont
Fertőd város területrendezési kérelme.

Előadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Kinek van kérdése, véleménye az elöterjesztéssel kapcsolatban, igen, Szabó Zoltán képviselő
úr parancsoljon.

Szabó Zoltán ké viselő

Köszönöm, csak egy röpke kérdés, ott ugye az előterjesztésben széleröműpark és a
naperőműpark szöveg szerepel. Ez azt jelenti, hogy akkor a szélerőműveknek a kivonása a
fejlesztés alól, akkor ez várható?

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Nem, ilyen összefíiggés nincsen, hanem a korábbi fejlesztői elképzelés még valamikor több,
mint tíz évvel ezelött a szélerőművet célozta meg, és az a vállalkozó, aki ott szélerőművet nem
létesített, az most saját üzleti megfontolásából naperöművet szeretne telepíteni, tehát ezért volt
korábban széleröművi szabályozás, ami most átváltana olyan területre, ami a naperőműnek az
építését lehetővé teszi. Mind a kettő megvalósulhat. Most tehát nincs kivonás a szélben, tehát
akár mind a kettő megvalósulhat. És mivel a szakemberek úgy látták, hogy a térségben egyik
változat sem okoz gondot, ráadásul szélerömű már lehetett, akkor naperőmű miért ne lehessen,
tulajdonképpen most azt kell lehetövé tennünk, hogy naperőművet is lehessen telepíteni. De
nem a mi dolgunk eldönteni, hogy éppen aktuálisan melyik megújuló energiaforrást kívánják
igénybe venni, mert nem a mi bemházásunkban épül meg. További észrevételt nem látok, akkor
kérem, hogy szavazzunk a napirendröl.
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A közgyűlés 19 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta:

38/2023. X.30. határozat
Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése - Fertőd város
polgármesterének kérelme alapján - Fertőd város településrendezési tervének
(munkaszám: 22088) módosításánál, Magyarország és egyes kiemelt térségeinek
területrendezési tervéről szóló 2018. évi CXXXIX. törvény 23. § (2) bekezdés alapján
hozzájárul, a vármegyei területrendezési tervben kijelölt "Nap- és szélerőmű létesítésének
korlátozásával érintett területek -egyedileg meghatározott megyei övezet- módosításához
úgy, hogy a fertődi 0274/4, 0274/6, 0274/7. hrsz-ú földrészletek egésze, valamint a fertődi
0242/15, 0242/16, 0242/17. hrsz-ú földrészletek - Ikva-patak parti sávját nem érintő része
- az egyedileg meghatározott vármegyei térségi övezetből törlésre kerülnek.

Határidő: folyamatos
Felelős: Németh Zoltán elnök

4. na irendi ont
Me álla odás me kötése a z MBH Bankkal.
EIőadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

NémethZoltán aköz űlés elnöke
Kérdezem a képviselötársaimat, hogy van-e valakinek kérdése, véleménye, észrevétele az
előterjesztéssel kapcsolatban. Szabó Zoltán képviselö úré a szó.

Szabó Zoltán ké viselő
Köszönöm. Igyekszek szórakoztató lenni, csak sajnos nem ennél a napirendnél. Tehát a dolog
úgy áll, hogy a Magyar Bank Holdingot, azt jól látható, hogy politikai szándékkal jól ismert
üzleti kör, vagy annak látszó üzleti kör számára pumpálják fel. Ennek az egyik vonulata az,
hogy minden pénzforgalmat próbálnak beterelni a konglomerátumba. Az, hogy egyébként most
az üzleti körök egymással hogyan vitatkoznának, az a piacon a kutyát nem érdekli, de mivel itt
hathatólagos és állami és államszervezeti rendszerek és bankszámlák és egyebek vannak, azért
muszáj megszólalni. Emellett a háttérben nyilván látható, hogy a biztosítási szektorban is és
mindenhol máshol is vannak erre akciók, hogy minden pénzt hozzá tudjanak beterelni. Csak
csendesen jegyzem meg a jegyzőkönyv kedvéért, hogyha egy piacon szűkül a résztvevők
száma, akkor a verseny szűnik meg. Ha a verseny szűnik meg, akkor gyakorlatilag az ügyfél
károsodik. Mert a versenyt azt nem a versenyzők szórakoztatására találták ki, hanem az
ügyfelek elönyszerzésének és a hatékonyságnak a biztosítására. Ez a szerzödés nem szolgálja
az önkormányzat érdekeit, és nem is látok ebben valamivel sokfajta versenyeztetést. Az
elöterjesztésben szereplő indoklások, hogy milyen szép és jó bankolni, öriilök neki, de nem
tudom, hogy az önkormányzatnak hol jelent elönyt.
És mivel nemzetközi szinten is ennek a mozgásnak - úgy mondjam - ámyéka van, ezért a mi
részünkről ezt a formát nem tudjuk támogatni. Köszönöm szépen.

NémethZoltán a köz űlés elnöke
Köszönöm szépen. Igazából a megállapodasban különösebb konkrétumok nem szerepelnek,
tehát ránk nézve kötelezettséggel nem jár. Én azt mondom, hogy még a megállapodást kötök
számára sem jelent ez feltétlenül nagy előny, föleg úgy, hogy az önkonnányzatoknak a
hitelezése, stb. az amúgy is most nagyon korlátok közé van szorítva, de azt gondolom, hogy
minden olyan tevékenység, ami segíti a települések projektjeinek a megvalósítását, az

17



részünkről támogatható és az, hogy információt adjunk, és az ügyfelek el tudják dönteni azt,
hogy mely pénzintézetekkel végzik a pénzügyi műveleteiket, azt gondolom, hogy abban
szerintem nincsen gond, és hogyha vannak olyan szervezetek, akik a kisebb települések számára
komfortosabb, és nem csak a nagyobb multi cégeknek, vagy nagyobb településeknek tudnak
pénzügyi szolgáltatást nyújtani, szerintem ezzel a település is már gyarapszik, úgyhogy én ettől
nem félek.

Egyébként meg az nekem egy külön öröm, hogy itt egy 100 százalékban magyar tulajdonú bank
van vagy létrejött egy ilyen pénzintézet, mégjobb lenne, hogyha ez egy állami, teljesen állami
lenne, de az, hogy részben állami tulajdon van benne, viszont 100 százalékban magyar tulajdon,
ez meg szerintem mindenképpenjó az ország szempontjából. Bánnelyik közgyűlésnek, illetve
az önkormányzatnak pedig az államkincstámál van, és a továbbiakban is ott lesz a számlája, és
minden pénzügyi műveletet is az államkincstárhoz keresztül fogunk ajövőben is végezni.
További bejelentkezést nem látok, akkor kérem, hogy szavazzunk a határozatijavaslatról.

A közgyűlés 17 igen szavazattal és 2 ellenszavazattal az alábbi határozatot hozta:

39/2023. X.30. határozat
Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése elfogadja az MBH Bank
Nyrt-vel az 1. sz. melléklet szerinti tartalommal megkötendő megállapodást, egyben
felhatalmazza a közgyűlés elnökét a megállapodás aláírására.

Határidő: a végrehajtásra folyamatos
Felelős: Németh Zoltán elnök

5. na irendi ont
Az RDV ETTáltal eln ertKis ro'ektAla ál ázathoz önerő biztosítása
Előadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Kérdezem a képviselőtársaimat, hogy van-e kérdés, észrevétel, vélemény az előterjesztéssel
kapcsolatban. Nem látok bejelentkezést, akkor kérem, hogy szavazzunk a határozatijavaslatról.

A közgyűlés 19 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta:

40/2023. X.30. határozat
1. A Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése a Rába-Duna-

Vág Korlátolt Felelősségű Európai Területi Társulás által elnyert "Small Project
Fund for the Western Programming Area" című pályázathoz (Kisprojekt Alap)
biztosítja a szükséges 5 % önerőt a tagvármegyék között megoszló egyenlő fizetési
arányban, azaz 9491,83 euró/tag összegben.

2. A Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése felkéri elnökét,
hogy gondoskodjon az 1. pontban meghatározott pályázati önerőnek az RDV ETT
részére történő átutalásáról 2023. november 30-ig.

Határidő: azonnal az elfogadásra
2023. november 30 - átutalásra

Felelős: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke
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6. na irendi ont
A G őr-Moson-So ron Várme ei Területi Választási Bizottsá
ótta 'ainakme álasztása.

Előadó: dr. Malomsoki István jegyző

ta 'ainak és

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Itt egy kicsit később került kiküldésre az anyag, remélem, hogy mindenki megtalálta az
előterjesztést. Kérdés, vélemény van-e az előterjesztésről?
Nincs, nem látok, akkor kérem, hogy szavazzunk a tagoknak az elfogadásáról.

A közgyűlés 17 igen szavazattal és 2 tartózkodással az alábbi határozatot hozta:

41/2023. . 30. határozat
A Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése a választási eljárásról
szóló 2013. évi XXXVI. törvény 21. §-ban foglalt felhatalmazás alapján a Győr-Moson-
Sopron Vármegyei Területi Választási Bizottság

taeiának:

póttaeiának:

megválasztja.

dr. Mester Lászlót
dr. Szaller Alexandrát

dr. Váczi Pétert

dr. Kiss Kingát
dr. Márton Bernadettet

Határidő: 2023. október 30.
Felelős: dr. Malomsoki Istvan jegyző

NémethZoltán a köz űlés elnöke
Természetesen a pártokjelölö szeryezeteknek a képviselői mindig kiegészítik majd a területi
választási bizottságot is, amikor eljön az ideje.

7. na irendi ont
Ala ítván támo atása.
Előadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

NémethZoltán a köz űlés elnöke
Kérdés, vélemény, észrevétel van-e? Nincsen, akkor kérem, hogy szavazzunk a határozati
javaslatról.

A közgyűlés 19 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta:

42/2023. X.30. határozat

1. A Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése hozzájárul az
alábbi alapítvány részére összesen 75. 000 Ft összegű támogatás átadásához.
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Nemzetközi Vizuális Művészeti Alapítvány (9091 Ravazd, Orhegy u. 27. ) 75.000 Ft

Az Alapítvány az általa szerdánként megszervezett szalonbeszélgetések
(portrébeszélgetések művészekkel, tanárokkal, tudósokkal) és azoknak televíziós
minöségben való rögzítése költségeire fordítja a támogatást

2. A Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése felkéri Elnökét az
alapítvány képviselőjével a támogatási megállapodás megkötésére.

Határidő: 2023. október 30. - elfogadásra
2023. november 15. - aláírásra

Felelős: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

8. na nrendi >ont
Beszámoló a le'árt határide'ű határozatok vé reha'tásáról és tá'ékoztató az átruházott
hatáskörben hozott döntésekről.

Előadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Kérdés, vélemény vagy észrevétel van-e? Bejelentkezést nem látok, akkor kérem, hogy
szavazzunk a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról szóló beszámolóról és az átruházott
hatáskörben hozott döntésekről szóló tájékoztatóról.

A közgyűlés 19 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta:

43/2023. X.30. határozat
Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése a 33/2023. (IX. 15. ) és a
34/2023. (IX.15.) határozat végrehajtásáról szóló beszámolót elfogadja, az átruházott
hatáskörben hozott döntésekről szóló tájékoztatót tudomásul veszi.

Határidő: 2023. október 30.
Felelős: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

9. na irendi ont
Inter ellációk kérdések.

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Interpelláció, kérdés az szmsz-ben megjelölt határidöig nem érkezett.

10. na irendi ont
Esyebek.

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Kérdezem a képviselőtársaimat, hogy van-e valakinek tájékoztatni valója a testület felé.
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Nem látok bejelentkezést, közben a naptárt nézem a következő közgyűlés várható időpontjával
kapcsolatban. Azt mondanám, hogy nyilván a hónap harmadik péntekjét azt nem kellene
megvámi. A december 1-je péntek, tehát hogyha így a testületnek nincs kifogása ellene, akkor
tervezetten megpróbálnánk december 1-jén megtartani, hogy ne kelljen 8-án, hogy minél
korábban tartsuk meg, és ne a karácsonyi ünnepekbe meg a készülődésbe füssunk bele. Tehát
hogyha nem lenne olyan napirend, ami miatt még vámunk kell az előterjesztéssel, akkor a
december 1-jét céloznánk meg a közgyűlésre. Jó, akkor nagyon szépen köszönöm az aktív
részvételt, és akkor az ülés 15 óra 40 perckor bezárom. Köszönöm szépen.

G y ő r, 2023. november 9.
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